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                                                 Abstract  

 

This study is a cross sectional study, conducted in Khartoum state during 

the period from December 2013 to July 2015 to determine lupus 

anticoagulant among Sudanese women with habitual abortion.140 

patients with three or more habitual abortion and 60 healthy pregnant 

women without history of abortion were selected as control group.The 

age was ranging between 17 -45 year in both groups. Patients and 

control groups were screened for the presence of LA and Fibrinogen 

level by using coagulometer (Coatron M2), ACA by using enzyme 

linked immunosorbent assay (ELISA) . The results were analyzed by 

using program Statistical Packages of Social Sciences version 21 (SPSS 

program )and express as means ,The results obtained showed that the 

means of LA, Fibrinogen level and ACA for patients (61.4 ± 21.6 sec),( 

265.28 ± 118.9 mg/100mL) and (242.5 ± 124.3 u/mL) respectively .The 

mean of LA, Fibrinogen level and ACA of control group was (36.422 ± 

4.6 sec ),( 255.1 ± 68.5 mg/100mL) and ( 40.4 ± 4.51 u/mL ) 

respectively .The study showed that 37 of the patients (26.4 %) had 

lupus anticoagulant, the geographical distribution of the 140 patients ,23 

(16.4%) were from South Kurdfan. The study concluded that the 

presence of LA was significantly associated with habitual abortion .The 

current study recommends measuring of LA and ACA in all women with 

3 or more consecutive spontaneous abortion South Kurdfan should be 

investigated in particular. 
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 الدراسة ملخص

و 2005يٕنيٕاني  2013 ديسًبز أجزيج في ٔلايت انخزطٕو في انفخزة يٍ ٔصفيتْذِ دراست 

ار سينخحذيذ يضاد انخجهظ نٕبص في انُساء انسٕداَياث انًصاباث بإجٓاض يخكزر ، حى اخخ

ٌٕ عيُت يزيضت يصابت بالإجٓاض انًخكزر ) ثلاد أٔ أكثز ( . كًا حى أخذ سخيائت ٔأربعٌٕ 

َيٍ يٍ يشاكم نٓا علاقت بفقذاٌ انحًم كًجًٕعت ضبظ ، حزأحج يٍ انُساء انحٕايم لا يعا

ٔ  سُت حى اخخبار كم انُساء في انذراست نًضاد انخجهظ نٕبص 45اني  17أعًارٍْ يٍ 

ديٕنيبيٍ باسخعًال يضاد انكار  (Coatron M2)انخجهظ ، باسخخذاو جٓاس قياص انفبزيُٕجيٍ

طت بزَايج انحشو الاحصائيت نهعهٕو الاجخًاعيت إصذارة سٔحى ححهيم انُخائج بٕا ELISAحقُيت 

، انفبزيُٕجيٍ الآحي : يخٕسظ يضاد انخجهظ نٕبص، حى حساب انًخٕسظ ٔكاَج انُخائج ك 21

 )(،يم100/يهجزاو 118.9±265.28( )ثاَيت 21.6±61.4ٔيضاد كارديٕنيبيٍ )

خٕسظ يضاد انخجهظ نٕبص ، ( عهى انخٕاني نهًزضى ، ٔبيًُا كاٌ ييم/يَٕج 242.5±124.3

 68.5±255.1( ، )ثاَيت 4.6 ±36.4جيٍ ٔيضاد كارديٕنيبيٍ في يجًٕعت انضبظ ) انفبزيُٕ

 ( عهى انخٕاني .يم/يَٕج 4.51±40.4( ، )يم100/يهجزاو

%( يصاباث بٓذا انًضاد كًا أظٓزث 26.4يٍ انًزيضاث ) 37ٔقذ أظٓزث انذراست أٌ 

%( خهصج ْذِ انذراست إني 16.4) 23انذراست أٌ يعظى انًزضى يٍ ٔلايت جُٕب كزدفاٌ 

أٌ ٔجٕد يضاد انخجهظ نٕبص نّ علاقت بالإجٓاض انًخكزر. حٕصي ْذِ انذراست بقياص يضاد 

خكزر نثلاد عزضٍ نفقذاٌ انحًم انًانخجهظ نٕبص ٔيضاد كارديٕنيبيٍ نكم انُساء انلاحي يخ

 جُٕب كزدفاٌ. يزاث يخخانيت أٔ أكثز كًا حٕضي بخخصيص دراست عٍ َساء
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